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Upravená verze ke zveřejnění z důvodů dodržení přiměřenosti rozsahu zveřejňovaných 
osobních údajů podle zákona o ochraně osobních údajů 

 

Zápis 
 

z 2. veřejného zasedání Zastupitelstva města Tachova, které se konalo dne 17. prosince 2014 
od 18:00 hodin  v kinosále areálu Mže v Tachově, Hornické ulici čp. 1695. 
 
 
Přítomno: 18 zastupitelů dle prezenční listiny 
Omluveni: Mgr. Meinl, p. Minich, p. Sklenář. 
 
Zasedání zahájil starosta města Jiří Struček. 
Uvítal všechny přítomné zastupitele i veřejnost. Konstatoval, že zasedání je usnášeníschopné. 
Rovněž konstatoval, že zasedání bylo řádně svoláno dle zákona o obcích. 
 
 
 
1) Zahájení, volba návrhové komise a ověřovatelů zápisu, schválení programu jednání.   
 
Pan starosta seznámil přítomné s programem jednání. 
Vyzval zastupitele k přednesení návrhů nebo doplnění programu jednání.  
Návrhy ani připomínky k programu vzneseny nebyly. 
 
Program jednání byl schválen jednomyslně v následujícím pořadí: 
 
1) Zahájení, volba návrhové komise a ověřovatelů zápisu, schválení programu jednání. 
2) Zpráva o činnosti Rady města Tachova za uplynulé období od veřejného zasedání 

zastupitelstva města, které se konalo dne 3.11.2014, kontrole usnesení a vyřizování 
návrhů, připomínek a dotazů i z dřívějších zasedání zastupitelstva města. 

3) Volba členů výborů zastupitelstva města (finančního a kontrolního). 
4) Rozpočet města na rok 2015.  
5) Obecně závazná vyhláška č. 2/2014, kterou se mění obecně závazná vyhláška  

č. 5/2012 o místním poplatku za provoz systému shromažďování, sběru, přepravy, třídění, 
využívání a odstraňování komunálních odpadů. 

6) Akční plán Města Tachova na rok 2015 s výhledem opatření na rok 2016. 
7) Plán zasedání zastupitelstva města v 1.pol.roku 2015. 
8) Návrhy v oblasti majetkoprávních úkonů města v pravomoci zastupitelstva města.  
9) Různé a podněty veřejnosti k obecné problematice města v jeho samostatné působnosti. 
10) Usnesení a závěr. 
 
Poté byli navrženi a jednomyslně schváleni do návrhové komise: Ing. Heřman, RSDr.Štelmáková, 
Mgr. Braunová.  
Za ověřovatele zápisu byli jednomyslně schváleni Ing. Smihordský, MUDr. Šimková. 
 
Zapisovatelkou byla jmenována: Bc. Michaela Mrázová. 
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2) Zpráva o činnosti Rady města Tachova za uplynulé období od veřejného zasedání 
zastupitelstva města, které se konalo dne 3.11.2014, kontrole usnesení a vyřizování 
návrhů, připomínek a dotazů i z dřívějších zasedání zastupitelstva města. 

 
Zprávu o činnosti rady za uplynulé období přednesl pan starosta.  
Poté se dotázal zastupitelů, zda-li má někdo dotaz či připomínku k přednesené zprávě. 
 
Zprávu o činnosti Rady města Tachova za uplynulé období od veřejného zasedání 
zastupitelstva města, které se konalo dne 3.11.2014, kontrole usnesení a vyřizování návrhů, 
připomínek a dotazů i z dřívějších zasedání zastupitelstva města, vzali zastupitelé 
jednomyslně na vědomí.  
 
 
 
3) Volba členů výborů zastupitelstva města (finančního a kontrolního). 
 
Bod vedl pan starosta.  
Připomněl, že volba předsedů výborů proběhla na 1. ustavujícím zasedání zastupitelstva. 
Členy nemusí být pouze zastupitelé, mohou se jimi stát i občané, kteří jsou odborníky v dané 
problematice. Vyzval předsedkyni finančního výboru k přednesení návrhů na členy 
finančního výboru. 
 
Paní Malá, předsedkyně finančního výboru, konstatovala, že návrh na členy FV rozesílala 
zastupitelům elektronickou poštou po rozšířeném jednání rady města. Doplnila, že svou 
nepřítomnost omlouvají Ing. Herlíková a paní Horáčková s tím, že se dostaví na příští jednání 
zastupitelstva města. Poté přednesla jména navrhovaných členů a to Ing. Herlíková, paní 
Horáčková, Ing. Nováková a Ing. Hrabec.  
Další návrh vznesen nebyl.  
Hlasování probíhalo tak, že zastupitelé hlasovali o jednotlivých členech zvlášť v pořadí tak, 
jak byli jmenováni. 
 
Zastupitelé jednomyslně zvolili tyto členy finančního výboru: 
 
1) Ing. Eleonora Herlíková 
2) Ludmila Horáčková 
3) Ing. Eliška Nováková 
4) Ing. Jaroslav Hrabec 
 
Ing. Soukup, předseda kontrolního výboru, přednesl jména navrhovaných členů KV a to  
p. Sklenář, Bc. Bočan, p. Klíma, pí Petrů. 
 
Zastupitelé zvolili tyto členy kontrolního výboru: 
 
1) Pavel Sklenář 
2) Bc. Vladimír Bočan 
3) Jaroslav Klíma 
4) Lenka Petrů 
 
Při volbě Bc. Bočana se hlasování zdržel Bc. Bočan.  
Při volbě p. Klímy hlasovala proti Mgr. Hrůšová. 
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4) Rozpočet města na rok 2015. 
 

Bod vedl Ing. Svoboda. 
Uvedl, že rozpočet byl naposledy projednáván se zastupiteli na rozšířeném jednání rady, ale 
rovněž ho předtím projednávala jak bývalá, tak současná rada města. Návrh rozpočtu byl 
vyvěšen na úřední desce tak, jak to zákon ukládá. Žádné náměty ani připomínky z řad 
veřejnosti nepřišly.  
 
Zastupitelé jednomyslně schválili rozpočet města Tachova na rok 2015 a dále jednomyslně 
pověřili 1. místostarostu města Ing. Václava Svobodu provedením rozpočtové úpravy do 
konce roku 2014 (přijetí dotací, úpravy rozpočtu v rámci schváleného rozpočtu na 
rok 2014). 
 
 
 
5) Obecně závazná vyhláška č. 2/2014, kterou se mění obecně závazná vyhláška  

č. 5/2012 o místním poplatku za provoz systému shromažďování, sběru, přepravy, 
třídění, využívání a odstraňování komunálních odpadů. 

 
Bod vedla Mgr. Hrčková. 
Uvedla, že tato vyhláška se mění každoročně. Tentokrát se kromě článku 4 „Sazba poplatku“ 
mění také článek 6 „Osvobození a úlevy“. To znamená, že na osoby vlastnící byt nebo 
rodinný dům, ve kterém není hlášena k trvalému pobytu žádná fyzická osoba, se nově 
vztahuje poplatková povinnost ve výši poplatku na osobu a rok. 
Co se týká sazby poplatku, náklady na sběr a svoz netříděného komunálního odpadu Město 
Tachov vyčíslilo za osobu nebo nemovitost ve výši 658,91Kč ročně. Poplatek za odpad ve 
městě pro rok 2015 však zůstává i nadále ve výši 500,-Kč.  
 
Dotazy ani připomínky z řad zastupitelů a veřejnosti kladeny nebyly.  
 
Zastupitelé jednomyslně schválili obecně závaznou vyhlášku č. 2/2014 o místním poplatku za 
provoz systému shromažďování, sběru, přepravy, třídění, využívání a odstraňování 
komunálních odpadů. 
 
 
 
6) Akční plán města Tachova na rok 2015 s výhledem opatření na rok 2016. 
 
Bod vedl pan starosta.  
Připomněl, že akční plán je připraven v návaznosti na Program rozvoje města Tachova, též 
známý pod zkratkou PROMT II.  
Dotazy ani připomínky nebyly vzneseny. 
 
Zastupitelé jednomyslně schválili Akční plán města Tachova na rok 2015 s výhledem 
opatření na rok 2016. 
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7) Plán zasedání Zastupitelstva města Tachova v 1. pol. roku 2015. 
 
Zastupitelé jednomyslně schválili na návrh p. starosty Plán hlavních úkolů veřejných 
zasedání Zastupitelstva města Tachov na období 1.pololetí 2015. 
 
 
 
8) Návrhy v oblasti majetkoprávních úkonů města v pravomoci zastupitelstva města. 
 
Bod vedl pan starosta. 
 
Zastupitelé jednomyslně schválili: 
- bezúplatné nabytí části st.p.č. 20/1 v k.ú. Tachov (označení a výměra budou určeny na 
základě geometrického plánu) vedle kostela Nanebevzetí Panny Marie od paní M. M., 
Husitská, Tachov. Náklady za GP uhradí Město Tachov  
 
a) podání žádosti u Úřadu pro zastupování státu ve věcech majetkových, Územní pracoviště 
Plzeň, odbor Odloučené pracoviště Domažlice, na bezúplatný převod  p.p.č. 3268/1 o výměře 
416 m2 a p.p.č. 3268/2 o výměře 529 m2 v k.ú. Tachov (obě ostatní plocha – ostatní 
komunikace), které jsou součástí komunikace k rodinným domům čp. 2131 a čp. 2190 a dále 
do zahrádkářské osady Mýto, do majetku Města Tachov 
b) bezúplatné nabytí p.p.č. 3268/1 o výměře 416 m2 a p.p.č. 3268/2 o výměře 529 m2 v k.ú. 
Tachov (obě ostatní plocha – ostatní komunikace), které jsou součástí komunikace k 
rodinným domům čp. 2131 a čp. 2190 a dále do zahrádkářské osady Mýto, od ČR – Úřadu 
pro zastupování státu ve věcech majetkových do majetku Města Tachov. 
 
a) podání žádosti u Státního pozemkového úřadu na bezúplatný převod podle zákona č. 
92/1991 Sb. v platném znění p.p.č. 3267/5 o výměře 45 m2 (trvalý travní porost)  
v k.ú. Tachov, která je součástí komunikace k rodinným domům čp. 2131 a čp. 2190, do 
majetku Města Tachov;  
b) bezúplatné nabytí p.p.č. 3267/5 o výměře 455 m2 (trvalý travní porost) v k.ú. Tachov, 
která je součástí komunikace k rodinným domům čp. 2131 a čp. 2190, od ČR – Státního 
pozemkového úřadu do majetku Města Tachov. 
 
a) bezúplatné nabytí části p.p.č. 3644/1 v k.ú. Tachov (označení a výměra budou určeny na 
základě geometrického plánu) v České ulici pro účely užívání veřejného osvětlení od manželů 
J. a V. T., Česká, Tachov. Náklady za GP uhradí Město Tachov.  
b) bezúplatné nabytí zařízení veřejného osvětlení (2 lampy) na p.p.č. 3644/1 v k.ú. Tachov  
v České ulici od manželů J. a V. T., Česká, Tachov.  
 
- bezúplatný převod p.p.č. 1377/5 (ostatní plocha – jiná plocha) o výměře  
12 m2 v k.ú. Tachov po vybudování 5 parkovacích míst pro zaměstnance Základní školy  
a Mateřské školy, Tachov, Petra Jilemnického 1995 Plzeňskému kraji. P.p.č. 1377/5 byla 
oddělena z p.p.č. 1377/1 v k.ú. Tachov geometrickým plánem č. 4376-271/2014 po dokončení 
stavby parkoviště. Správní poplatek za návrh na vklad do katastru nemovitostí uhradí 
nabyvatel. Převod bude řešen darovací smlouvou. 
 
Zastupitelé jednomyslně schválili: 
- záměr odprodeje p.p.č. 1103 v k.ú. Tachov o výměře 128 m2 pro účely užívání  
u rodinného domu čp. 1559 v Americké ulici, za kupní cenu ve výši 300,-Kč + DPH 
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v platné sazbě. 
- záměr odprodeje části p.p.č. 3620/23 v k.ú. Tachov (výměra a označení pozemku budou 
určeny na základě geometrického plánu) pro účely užívání zahrady u 2 nově budovaných 
rodinných domů na Třešňovce, za kupní cenu ve výši 300,-Kč -10% (svažitý pozemek) + 
DPH v platné sazbě. Ke kupní ceně budou připočteny náklady za GP. 
 
 
Zastupitelé jednomyslně neschválili:  
- záměr odprodeje části p.p.č. 2473/24 v k.ú. Tachov pro účely výstavby garáže  
a vybudování zpevněného parkovacího stání u budovy čp. 1569 v Zárečné ulici, protože 
město se nechce zbavovat pozemku z důvodu jeho možného budoucího využití pro vlastní 
potřeby. 
- záměr odprodeje části p.p.č. 3598 v k.ú. Tachov o výměře cca 60 m2 pro účely užívání 
vedle zahrady na p.p.č. 3609/33 v k.ú. Tachov v zahr. osadě Margareta, protože město si chce 
ponechat předmětný pozemek pro budoucí vlastní využití. 
- záměr odprodeje p.p.č. 87/4 v k.ú. Vítkov u Tachova o výměře 91 m2 pro účely 
vybudování příjezdové cesty k p.p.č. 87/2 a 88/1 v k.ú. Vítkov u Tachova, protože město si 
chce ponechat předmětný pozemek pro budoucí vlastní využití. 
 
Zastupitelé jednomyslně schválili:  
- záměr odprodeje p.p.č. 2054/21 (orná půda) o výměře 48 m2 a p.p.č. 2054/22 (orná půda)  
o výměře 27 m2 v k.ú. Lom u Tachova za cenu 5 Kč/m2. Správní poplatek za návrh na vklad 
do katastru nemovitostí uhradí kupující. Jedná se o pozemky u silnice Vítkov – Lom, které 
Město Tachov ke svému využití nepotřebuje. 
- záměr odprodeje části p.p.č. 251/2 v k.ú. Vítkov u Tachova (označení parcely a její výměra 
budou určeny na základě GP) pro účely užívání vedle areálu na p.p.č. 251/60  
v k.ú. Vítkov u Tachova za kupní cenu ve výši 100,-Kč/m2 + DPH v platné sazbě. Kupující se 
zavazuje, že provede výměnu vstupní brány, demontáž a následnou montáž oplocení včetně 
odstranění zbytků betonových základů a asfaltu. Kupní smlouva bude uzavřena po dokončení 
realizace odstavného parkoviště na p.p.č. 251/17 v k.ú. Vítkov u Tachova, bude jí předcházet 
smlouva o budoucí kupní smlouvě. 
- záměr odprodeje části p.p.č. 233/1 v k.ú. Vítkov u Tachova (označení pozemku a jeho 
výměra budou určeny na základě GP) za účelem výstavby haly a parkovacích ploch  
(v průmyslové zóně za areálem LEKI) za kupní cenu ve výši 120,-Kč/m2 + DPH v platné 
sazbě pro zastavěnou a zpevněnou plochu, 10,-Kč/m2 + DPH v platné sazbě pro ostatní 
plochu. Ke kupní ceně budou připočteny náklady za geometrický plán. Kupující se zavazuje, 
že na vlastní náklady vybuduje příjezdovou komunikaci. Kupní cena bude uzavřena po 
dokončení stavby, bude jí předcházet smlouva o budoucí kupní smlouvě. 
Pan starosta doplnil, že v hledišti sedí zástupce firmy, která má o zmiňovaný pozemek zájem, 
zastupitelé se tedy mohou s případnými dotazy obrátit na přítomného pana Cvrčka. 
 
K dalšímu návrhu na usnesení vznesl připomínku Mgr. Vrána. Konstatoval, že nemůže 
souhlasit s poslední větou usnesení a to právě proto, že jsou pozemky součástí schváleného 
regionálního biokoridoru ÚSES. Jiné obce spíše tyto pozemky zcelují, aby mohly biokoridory 
zachovávat. 
Pan starosta sdělil, že poslední věta je v usnesení doplněna právě proto, aby byl kupující jasně 
seznámen s tím, co ho ve vztahu k území čeká a co musí dodržovat. 
 
Zastupitelé 14-ti hlasy schválili: 
- odprodej níže uvedených pozemků v k.ú. Tachov pro pana G. K., Bíletín, Tachov: p.p.č. 
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2912/5 o výměře 2 649 m2 za cenu 5,-Kč/m2 + DPH v platné sazbě,  
p.p.č. 2915 o výměře 252 m2 za cenu 2,-Kč/m2 + DPH v platné sazbě a p.p.č 2916  
o výměře 1467 m2 za cenu 20,-Kč/m2 + DPH v platné sazbě. Pozemky jsou určeny pro 
zemědělské účely, jedná o významný krajinný prvek, parcely spadají do vloženého lokálního 
biocentra na schváleném regionálním biokoridoru ÚSES (územní systém ekologické 
stability). 
Hlasování se zdrželi p. Větrovský, Bc. Bočan 
Proti hlasovali: Mgr. Vrána, Mgr. Vránová 
 
Zastupitelé jednomyslně změnili původní usnesení č. 16/344 ze dne 27.8.2012, na základě 
kterého bylo schváleno bezúplatné nabytí chodníku na p.p.č. 2252 a 2589 v k.ú. Tachov  
v České ulici od manželů Ing. J. a Ing. V. P., Větrná, Tachov. Změna upřesňuje umístění 
chodníku na p.p.č. 2252/2, 2589/2 a 2348/16 v k.ú. Tachov dle GP č. 4384-315/2014, dále 
způsob nabytí z bezúplatného na úplatné za cenu 100,-Kč. 
 
Zastupitelé jednomyslně trvají na původním usnesení č. 7/165 ze dne 29.8.2011 a současně 
neschvaluje odprodej p.p.č. 3235/132 v k.ú.  Tachov o výměře 832 m2 na výstavbu rodinného 
domu na základě žádosti pana L. L., Americká, Tachov, protože jeho návrh na odkoupení 
pozemku s podmínkou práva zpětné koupě do 15 let v případě nevybudování stavby je v 
rozporu se schváleným záměrem odprodeje pozemku. 
 
Zastupitelé jednomyslně schválili odprodej níže uvedených pozemků v k.ú. Tachov dle GP  
č. 4390-297/2014 za účelem užívání zahrad v zahrádkářské osadě Tachov – Hejčák: 
a) p.p.č. 3720/33 o výměře 182 m2 pro M. T. a R.T., Žižkova, Tachov, za kupní cenu ve výši 
910,-Kč + DPH v platné sazbě, ke kupní ceně budou připočteny poměrné náklady za GP 
3.549,-Kč. 
b) p.p.č. 3720/34 o výměře 130 m2 pro O. V., Stadtrodská, Tachov, za kupní cenu ve výši 
650,-Kč + DPH v platné sazbě, ke kupní ceně budou připočteny poměrné náklady za GP 
2.535,-Kč. 
c) p.p.č. 3715/37 o výměře 150 m2 pro Ing. V. B., Bělojarská, Tachov, za kupní cenu ve výši 
650,-Kč + DPH v platné sazbě, ke kupní ceně budou připočteny poměrné náklady za GP 
2.925,-Kč. 
d) p.p.č. 3715/191 o výměře 22 m2 pro J. D., Bělojarská, Tachov, za kupní cenu ve   výši 
110,-Kč + DPH v platné sazbě, ke kupní ceně budou připočteny poměrné náklady za GP 429,-  
Kč. 
 
Zastupitelé jednomyslně schválili odepsání dlužné částky ve výši 78.816,- Kč za nájem bytu 
č. 2 na adrese Tachov, Želivského 1748, včetně nákladů na vymáhání, z důvodu nedobytnosti 
– úmrtí dlužníka V. H. 
 
Zastupitelé jednomyslně schválili nabytí st.p.č. 2721/5, p.p.č. 2721/1, 2721/6, 2721/7, 2721/8 
a 2721/11 o celkové výměře 5.315 m2 v k.ú. Tachov od Sdružení obcí pro vybudování  
a provozování skládky Černošín, IČ: 48325252, Nám. 1. Máje 62 pro účely provozování 
sběrného dvora, za kupní cenu 2.874.580,-Kč, tato se odečte od členského vkladu Města 
Tachov. 
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9) Různé a podněty veřejnosti k obecné problematice města v jeho samostatné 
působnosti. 

 
Bod vedl Ing. Smihrodský a otevřel rozpravu. 
 
Jako první se o slovo přihlásil pan starosta a přednesl návrh na usnesení. 
Zastupitelé jednomyslně schválili uzavření Smlouvy o partnerství mezi Městem Tachov  
a MAS Zlatá cesta, o.p.s., sídlem Tachov, Pivovarská 281, jejímž účelem je zajištění realizace 
Strategie komunitně vedeného místního rozvoje pro území MAS Zlatá cesta. 
 
Druhý návrh na usnesení přednesl Ing. Svoboda. Doplnil, že důvodem navýšení částky 
příspěvku je odstranění havárií v objektu plaveckého bazénu a navýšení mezd od listopadu 
t.r., podle změny nařízení vlády o platových poměrech zaměstnanců ve veřejných službách.  
 
Zastupitelé 17-ti hlasy schválili navýšení finančních prostředků v roce 2014 pro Sportovní 
zařízení města o částku 260.265,-- Kč. 
Hlasování se zdržel Mgr. Vrána. 
 
Na další návrh pana starosty vzali zastupitelé jednomyslně na vědomí rozdělení kompetencí 
starosty a místostarostů města takto : 
1) Struček J. 
 starosta města 
 vykonává povinnosti starosty dle zákona o obcích 
 řídí městskou policii 
 koordinuje spolupráci v rámci působnosti územně samosprávného celku v oblastech 

výstavby a ÚP, dopravy a životního prostředí 
 zastupuje město ve sdruženích : „Euregio Egrensis; Společenství měst s husitskou 

minulostí a tradicí; Sdružení historických sídel Čech, Moravy a Slezska“;  
 je předsedou bezpečnostní rady a povodňové komise 
 řídí Sbor dobrovolných hasičů Tachov 

 
2) Ing.Svoboda V. 
 statutární zástupce starosty města 
 koordinuje finanční záležitosti města, jeho rozvoj,  majetkové záležitosti a použití 

finančních prostředků z fondu rozvoje bydlení 
 koordinuje spolupráci se „SMÚT s.r.o. a  Sluměta s.r.o.“, 
 zastupuje město ve sdruženích : „Vodárenské sdružení obcí Halže; Vodohospodářské 

sdružení obcí západních Čech; Sdružení obcí pro vybudování a provoz skládky 
Černošín“; 
 

3) Mgr.Hrčková J. 
 místostarostka města 
 koordinuje spolupráci s příspěvkovými organizacemi města – ZŠ a MŠ, REVIS, 

Poliklinika, SPOZA, MKS 
 koordinuje spolupráci v rámci působnosti územně samosprávného celku v oblastech 

školství a památkové péče, sociální péče a zdravotnictví, cestovním ruchu 
 koordinuje spolupráci s neziskovými organizacemi a spolky ve městě – Český červený 

kříž, KOTEC, KAT, důchodci, zdravotně postižení apod.  
 zastupuje město ve sdruženích „Lučina-sdružení obcí; Svaz města a obcí ČR, Svaz 

měst a obcí Plzeňského kraje, MAS Zlatá cesta o.p.s.   
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Se čtvrtým návrhem na usnesení seznámil přítomné opět pan starosta. Uvedl, že na 
rozšířeném jednání rady se mimo jiné na základě diskuze a následné dohody hovořilo o tzv. 
patronech jednotlivých osad.  
 
Zastupitelé jednomyslně schválili členy zastupitelstva města spolupracující s osadními 
výbory města („patroni osad“) takto : 
 Mýto – Ing.Smihrodský V. 
 Světce – Mgr.Hrčková J. 
 Vítkov – Mgr.Vrána P. 
 Malý Rapotín – Ing.Heřman F. 
 Velký Rapotín – p.Větrovský L. 
 Oldřichov – p.Sklenář P. 
 Biletín+Vilémov – pí.Malá A. 
 
Opět se ujal slova pan starosta. Sdělil, že další záležitost projednávaná na rozšířeném jednání 
rady města, byla diskuze o hernách a hracím průmyslu ve městě Tachov, potažmo platnosti 
OZV č.5/2013. Poté přednesl návrh na usnesení.  
 
Dotazy a připomínky: 
 
Ing. Soukup: Jakým způsobem bude vypadat od 1.ledna 2015 naplnění vyhlášky č.5/2013? 
Znamená to, že nebudou žádné herny ve městě? Pokud budou, do jaké doby a o jaké herny 
případně půjde? 
 
Starosta: Už tenkrát při schvalování vyhlášky č.5/2013 jsme věděli, že postupně dojde 
k rušení výherních hracích přístrojů (VHP) a výherních loterijních terminálů, které mají delší 
platnost než samotné VHP. V současnosti je na území města Tachova 170 hracích přístrojů 
obou typů. K 31.12.2014 končí platnost výherním hracím přístrojům. Po novém roce se bude 
počet zbylých 120-ti hracích přístrojů postupně snižovat až do úplné likvidace. Nejzazší 
termín platnosti VHP je v roce 2019, pokud se současná legislativa nezmění. 
 
Ing. Soukup: Nestálo by za to počkat s platností do doby, než vyjde nový zákon? Dle jeho 
názoru dojde k omezení hospodářské soutěže, která v tomto oboru je. Automatům nefandí, ale 
bojí se napadení usnesení z důvodu, který uvedl. 
 
Starosta: Bavíme se pouze o platnosti vyhlášky č.5/2013, kterou jsme schválili v listopadu 
loňského roku, čili vyhláška je platná. Slíbil provozovatelům výherních hracích automatů, že 
se město k dané problematice může vrátit po Novém roce. Pokud se na příštím jednání rada 
města rozhodne kladně v této věci, svolá se pracovní zastupitelstvo, přizvou se provozovatelé 
a může se společně pohovořit o budoucnosti hracího průmyslu. 
 
Mgr. Vrána: Souhlasí s názorem Ing. Soukupa. Vadí mu nesystémovost, ke konci roku 2014 
skončí provoz pouze výherních hracích přístrojů a nikoliv výherních loterijních terminálů. Byl 
by radši, kdyby se tato problematika řešila na základě nového loterijního zákona, který by měl 
vstupovat v platnost v roce 2016. 
 
Starosta: Videoloterijní terminály povoluje MF ČR a to, co město mohlo ovlivnit, ovlivnilo 
zmiňovanou vyhláškou. 
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Mgr. Hrůšová: Souhlasí s vyřčenými názory zastupitelů. Mělo by se počkat na to, až nastanou 
legislativní změny, protože už teď se město zbavuje financí, které tekly z hracího průmyslu, 
ačkoliv tedy není vítán. Spíše jde o schválení výjimky prodloužení účinnosti od dalšího roku, 
než se vyřeší legislativní změny. 
 
Ondřej Dorot: Řešení této situace nespočívá ve zrušení vyhlášky, ale v oddálení její platnosti. 
To znamená navrhnout platnost vyhlášky od 1.1.2016. Nám podnikatelům to vyřeší hodně a 
do pokladny města přibudou peníze.  
 
Ladislav Macák: Nelze změnit platnost vyhlášky, protože ta je již účinná. Bavme se o jejím 
zrušení nebo její další platnosti. Videoterminály budou končit buď podle toho, jak mají 
povolení nebo podle toho, jak bude přijat zákon. Ale nelze změnit účinnost vyhlášky. 
 
Ondřej Dorot: My podnikatelé si myslíme, že vyhláška byla udělána účelově. Ať tedy 
zastupitelé navrhnou zrušení vyhlášky. 
 
Zastupitelé 15-ti hlasy trvají na platnosti a účinnosti obecně závazné vyhlášky č.5/2013, 
kterou se stanovil zákaz provozování loterií a jiných podobných her na celém území města, 
přijatou zastupitelstvem města 4.11.2013. 
Mgr. Vrána se zdržel hlasování, proti usnesení hlasovali Mgr. Hrůšová a Ing. Soukup. 
 
Ing. et Ing. Bc. Věra Rubáková: Na co byl přesně určen revolvingový úvěr ve výši 25 mil. 
korun? 
 
Ing. Svoboda: Revolvingový úvěr byl schválen bývalým zastupitelstvem z toho důvodu, aby 
město předfinancovalo akce jako je zámek, rozhledna, komunikace a zateplení ZŠ Zárečná.  
 
Ing. et Ing. Bc. Věra Rubáková: Jaký byl důvod k tomu, že si zastupitelé rozdělili osady  
a k čemu by to mělo vést? 
 
Ing. Svoboda: Dříve to tak normálně fungovalo. V některých osadách byli garanti více 
aktivní, někde zase méně. Využili jsme toho, že je složeno nové zastupitelstvo a přejeme si 
komunikaci přes zastupitele do osad dostat zpátky na nějakou úroveň tak, aby se vztah mezi 
osadami a městem zlepšil.  
 
Ing. et Ing. Bc. Rubáková: Doufá, že se v následujících letech objeví v rozpočtu více peněz 
pro osady. Město je nemůže vyčleňovat jen z toho důvodu, že na to nemá peníze.  
 
Ing. Svoboda: Osadní výbory, mimo jmenovité akce, dotuje město každoročně částkou 
500 000,- Kč, kromě toho na každý osadní výbor je vyčleněna částka 10 000,- Kč na činnost. 
Požadavky osadních výborů jsou zaznamenány na finančním odboru MěÚ a závisí pak na 
patronech osad, jak moc budou chtít jejich požadavek uplatnit. 
 
Jako další z řad veřejnosti vystoupil se svým návrhem Ing. Aleš Jakl: Předložil návrh na 
zavedení otevřeného hospodaření – transparentních účtů u města a městem řízených 
organizací a zavedení klikacího rozpočtu na webových stránkách města. Vysvětlil, že klikací 
rozpočet, je úplný přehled o penězích daňových poplatníků. K jednotlivým položkám se lze 
jednoduše proklikat na webových stránkách města. Obsahuje také plnění rozpočtu během 
roku. Uvedl příklady úřadů s transparentními účty a příklady měst s klikacími rozpočty (např. 
Krajský úřad Vysočina, Nové Město na Moravě).  
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Ing. Smihrodský poprosil Ing. Jakla, jestli by jeho písemně zpracovaný návrh nemohl přiložit 
k zápisu. Ing. Jakl tak učinil. 
 
Jako poslední se o slovo přihlásil pan Ondřej Dorot: Z čeho bude město financovat činnosti 
příspěvkových organizací, když do rozpočtu města nepoplynou žádné příjmy z výherních 
hracích přístrojů? 
 
Ing. Svoboda: Je to vždy otázka sestavení rozpočtu. V minulých letech se příjmy z VHP 
pohybovaly ve výši 3 – 4 mil. Kč, v  roce 2013 činily 14 mil. Kč. V návrhu rozpočtu pro příští 
rok je zatím počítáno s částkou 7 mil.Kč z VHP. Sportoviště, školy a polikliniku město bude 
muset zachovat, akorát se třeba někde neopraví chodník. 
 
Vzhledem k tomu, že se již nikdo další o slovo nepřihlásil, ukončil Ing. Smihrodský bod 
jednání a předal slovo panu starostovi. 
 
 
 
10) Usnesení a závěr. 
 
Návrh na usnesení přednesl Ing. Heřman. 
Pan starosta poděkoval všem přítomným za účast, popřál hezké Vánoce, do nového roku 
hodně zdraví a štěstí. Připomenul, že příští zasedání zastupitelstva města se bude konat  
v tomto sále dne 28.1.2015 a ukončil jednání zastupitelstva v 19:30 hodin. 
 
 
 
 
 
………………………       ……………………… 

 Ing. Václav Svoboda                 Jiří Struček 

       místostarosta                                         starosta  

 
 
 
ověřovatelé: 
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................................. 


